
Výbor mestskej časti č.1:        Horné a Dolné Krškany 

Predseda výboru:                     Ing. Miroslav Gut 
Sekretárka výboru:                         Mgr. Andrea Oravcová 
 

___________________________________________________________________________ 

 
 

Z á p i s n i c a 
 
z riadneho zasadnutia výboru mestskej časti č.1 Horné a Dolné Krškany zo dňa 27.01.2025 
s týmto programom: 
 

1. Otvorenie 
2. Došlá pošta na VMČ 
3. Požiadavky a pripomienky členov VMČ a rôzne   
4. Záver 

 
Rokovania výboru mestskej časti Krškany sa zúčastnili členovia výboru  podľa prezenčnej 
listiny. 

Prítomní na rokovaní: Ing. Miroslav Gut, Ing. Marek Pinter, Ing. Anton Jánošík, Ing. Milan 
Tvrdoň, Ing. Juraj Jašík, Ing. Juraj Dunčič, Mgr. Ján Kecskés 
Neprítomní (ospravedlnení):, Iveta Čurgaliová, Peter Varga,    
Prizvaní: Štefan Račko – predseda ZO SZCH Nitra, JUDr. Stanislav Bečica – predseda 
ŠK Nitra Dolné Krškany, Ján Divinec – predseda JDS MO Dolné Krškany. 
 
Zasadnutia VMČ 1 sa zúčastnil aj primátor mesta Nitra,  Marek Hattas. 
 
Výbor mestskej časti bol uznášaniaschopný. 

 
K bodu 1) Otvorenie a schválenie programu 
     Zasadnutie otvoril, privítal prítomných a po schválení viedol p. predseda VMČ č. 1, Ing. 
Miroslav Gut.  
Prítomní na zasadnutí VMČ. č. 1 navrhnutý program jednohlasne schválili. Výbor mestskej 
časti bol uznášaniaschopný.  
Pán predseda zvlášť privítal hosťa, pána primátora mesta Nitra,  ktorému následne odovzdal 
slovo. Pán primátor predstavil cieľ svojej návštevy, diskutovať o opravách miestnych ciest 
a chodníkov. Okrem iného chcel potvrdiť, že zoznam, ktorý majú na meste je v súlade 
s požiadavkami VMČ. 
CESTY: K Rieke, Staromlynská, Na Priehon (v časti za železnicou), Pod Katrušou (od Zimnej 
po R1), Dvorčianska, Liesková.  
CHODNÍKY: Biovetská 2-32 smerom k futbalovému štadiónu, K Rieke popred ŽŠ po KD. 
Prioritne by mal výber ciest zohľadňovať možnosti realizácie bez stavebného povolenia, iba 
na tzv. ohlášku so súhlasom dotknutých organizácii. Predstava je  odfrézovanie vrchnej vrstvy 
asfaltu a natiahnutie novej, v požadovanej kvalite. Pán primátor vyjadril názor, že na tieto 
investičné akcie je nevyhnutne potrebný úver, ktorého prerozdelenie vedenie mesta navrhlo. 
Predseda VMČ oponoval a nesúhlasí s navrhovaným rozdelením prípadného úveru podľa 
počtu obyvateľov a poslancov za jednotlivé MČ. V minulosti sa rozdeľovali peniaze medzi 
mestské časti rovným dielom, tentokrát navrhujú polovicu financií rozdeliť rovnomerne 
a polovica bude rozdelená podľa počtu poslancov resp. obyvateľov (pre VMČ č.1 cca 875tis.€). 
Predseda VMČ č.1 navrhuje aby delenie reflektovalo aj na príjmy mesta z jednotlivých MČ ako 
sú rôzne dane a poplatky, alebo treba hľadať iný spôsob, ktorý zohľadní potreby na 
zabezpečenie potrebných opráv. Podľa slov pána primátora je rozdelenie financií na politickú 
debatu. Poslanci Mestského zastupiteľstva  preferujú iné prerozdelenie financií z úveru a je na 
pleciach predsedu obhájiť si zvýšenie financií pred poslancami akýmkoľvek spôsobom. 
Nebude to jednoduché, ale v poslednom kroku o tom zrejme  rozhodnú poslanci na marcovom 
zasadnutí Mestského Zastupiteľstva.  
Do diskusie sa zapojili aj členovia VMČ, ktorí vyjadrili svoj názor, že aj keď je počet obyvateľov 
nižší, zaťaženosť MČ je väčšia, keďže ide o priemyselnú časť mesta. Padla aj otázka, ktorá  
MČ a ako výškou prispieva do rozpočtu mesta? Tento fakt by mal byť okrem iných, pri 
prerozdeľovaní financií taktiež zohľadnený.  
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Uznesenie č.1: Výbor MČ prerokoval zoznam ulíc a chodníkov navrhnutých na opravu 
v rokoch 2025 a 2026 a so zoznamom súhlasí.  
Hlasovanie: 
Za :7 
Proti:0 
Zdržal sa :0 
VMČ a prerokoval zoznam a jednohlasne odsúhlasil   
 
 
 Predmetom ďalšieho rokovania medzi VMČ a primátorom mesta boli aj témy a investičné 
zámery: 
 

• ulica Zlievarenská a problematický chodník. Pán primátor informoval 
o nadchádzajúcom stretnutí s prednostkou OÚ, ktorá je v komunikácii so železnicami 
Slovenskej republiky. Ak ŽSR nebudú pokračovať v riešení stavu, bola navrhnutá 
varianta o ukončení chodníka pred priecestím. Problém by mal byť vyriešený 
najneskôr na aprílovom zasadnutí MZ. 

• čo sa týka Investičnej  akcie rekonštrukcia Domu smútku, v priebehu mesiaca by mala 
byť odovzdaná Projektová dokumentácia, doplnená a aktualizovaná 

• chodník pri bývalých mraziarňach je v štádiu prípravy, predpokladaný začiatok je jar 
2025 

• informovanie o pripravovanom projekte MŠ Pod Katrušou. Požiadavka VMČ je 
vybudovať priestory pre deti aj pre seniorov, Odhadovaný náklad je vo výške 2,5 mil. 
€, čo sa zdá poslancom MZ veľmi veľa.  Eurofondová výzva by mala byť opätovne 
otvorená,  ale je pravdepodobné, že zapojenie sa do nej nebude možné.  Momentálne 
Mesto pracuje s dvoma variantami, a to,  buď  sa podá ŽoNFP alebo sa zníži rozpočet 
na realizáciu a MŠ Pod Katrušou sa bude realizovať z vlastných zdrojov. Vedenie 
mesta je naklonené na vybudovanie škôlky z vlastných zdrojov, avšak je to na politickú 
debatu, keďže nie je podpora u všetkých poslancov.  

• rozšírenie verejného osvetlenie na cintoríne v Horných Krškanoch – cca 2 ročný 
projekt, ktorý sa nerieši. Peniaze na realizáciu sú vo fonde miestneho rozvoja 
a v rozpočte vo výške - 8975 € 

• vybudovanie chodníka na Priemyselnej ul. – Rámcové zdôvodnenie projektu je 
odovzdané na referáte riadenia projektov  

• oprava mesta pred ČOV – Medzi vodami (starý most) -  Odbor dopravy pripravuje 
posudok  

• doplnenie detských ihrísk pri cyklotrase (od Krškanskej ul. a Medzi vodami) je 
zaradené do plánov Mesta na realizáciu 

• bola otvorená aj otázka zapojenia sa do výzvy na cyklotrasy, kvôli projektu Cyklotrasa 
prepoj Krškany. Avšak, Mesto Nitra momentálne nie je oprávnené sa zapojiť, keďže 
čerpá prostriedky z plánu obnovy a odolnosti. Pravdepodobne až v roku 2026 bude 
možné sa do výzvy zapojiť.  

• spolufinancovanie projektovej dokumentácie týkajúcej sa ulice Medzi vodami, by 
mohlo byť v spolupráci s pánom Žitným (vyjadril záujem), použili by sa taktiež  financie 
z MFR. Pán primátor s návrhom súhlasí.  

• IA PD na rozšírenie KD Dolné Krškany o výdajňu stravy  je v rozpočte mesta Nitra 
na rok 2025 v sume 7 000,- €. Mesto plánuje jej realizáciu 

• Multifunkčné ihrisko pri ZŠ -  návrhom VMČ je areál oplotiť a zabezpečiť 
prostredníctvom MOPS udržiavanie  poriadku v areáli. Riaditeľka základnej školy 
s návrhom predbežne súhlasí. Cieľom je časť nevyužitého areálu prispôsobiť pre 
potreby KD a urobiť zázemie (náhradná  výsadba) prostredníctvom odboru životného 
prostredia. Zámer bude doplnený  do zásobníka na jesennú výsadbu. 

• z VMČ vzišla požiadavka na  riešenie chodníka na rekonštruovanom Cabajskom 
moste – chodník končí v zelenom páse 
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Pán Tvrdoň vyslovil pochvalu predsedovi VMČ č.1 za riešenie podnetov na cintoríne 
v Horných Krškanoch a zároveň navrhol, čí by sa pešia komunikácia vedúca cez cintorín  
mohla využívať vo väčšej miere peším. 
 

 
 

Informovanie o udalostiach o posledného VMČ 
 

Predseda VMČ krátko informoval o aktivitách a udalostiach od posledného VMČ.  
 
V medzi sviatkom období sa konalo obľúbené podujatie Jánske vína na Bite, ktoré sa teší 
vysokej obľube medzi návštevníkmi. 
 
Na zasadnutí Mestskej rady bolo predmetom aj  hľadanie zdrojov a riešenie rozpočtu.  
 
 
Došlá pošta na VMČ:  
 

1) OŽP – odpoveď na pripomienky:  
1. Vyzvať majiteľa na Roľníckej ul. na odstránenie skládok.  
Odpoveď:  Na základe obhliadky sa nenašla lokalita, zamestnanec MsÚ kontaktoval 
pána predsedu VMČ so žiadosťou o konkretizovanie lokality.  
 
2. Vyzvať majiteľa na Priemyselnej pod R1 na odstránenie skládok.  
Odpoveď: Jedná sa o dlhodobý problém, ktorý je v stave riešenia. Začiatkom decembra 
2024 bol odoslaný návrh na riešenie problému Národnej diaľničnej spoločnosti.  
 
3. Odstránenie skládok Orechov dvor smer ul. Na hlinách.  
Odpoveď: Ulica Na Hlinách, smer Orechov dvor a celkovo lokalita Orechov dvor bude 
priebežne monitorovaná a odpad sa bude raz za 3 mesiace odstraňovať, najbližšie 
začiatkom roka 2025.  
 
4. Vyčistenie pozemku Dvorčianska ul. 
Odpoveď: Lokalita bola obhliadnutá, pôvodca odpadu bude vyzvaný k náprave.  
 
5. Zabezpečiť výrub a zredukovanie korún stromov  
Odpoveď: OŽP zabezpečil ošetrenie drevín na cintorínoch podľa odborných posudkov 
vychádzajúcich z legislatívy a arboristických štandardov. V budúcom roku plánuje OŽP  
opätovné zhodnotenie drevín po 5 rokoch s návrhom ošetrení, pokiaľ budú potrebné. 
  
6. Zabezpečiť výrub prerastených ihličnanov v oplotení MŠ Staromlynská  
Odpoveď: OŽP po kontrole na mieste vyhodnotí zdravotný stav drevín a zhodnotí, či 
sú zákonné dôvody na výrub predmetných drevín.  
VMČ berie na vedomie 
 

2) OŽP – odpoveď na pripomienku týkajúcu sa Rekultivácie pozemku pri 
autobusovej zastávke v križovatke s Krškanskou ul., pozemok doplniť o výsadbu 
na údržbu nenáročných rastlín.  
Odpoveď: Odbor OŽP požiadavku zaradil do rozpočtu na rok 2025, ktorá bude aj v 
tomto roku realizovaná. Rekultiváciu a úpravu pozemku pri opravovanom chodníku 
Novozámocká od č. d. 102 po č. d. 110, pozemok doplniť o výsadbu na údržbu 
nenáročných rastlín. Rozpočet na rok 2025 finančne kryje len realizáciu 
horeuvedeného záhonu, preto sa na rok 2026 prehodnotí možnosť realizácie nového 
záhonu v súvislosti so schvaľovaním rozpočtu na rok 2026.  
VMČ berie na vedomie 
 

3) OIVaR - Investičné akcie: 

• „ PD rozšírenie KD Dolné Krškany o výdajňu stravy „ je v rozpočte mesta 
Nitra na rok 2025 v sume 7 000,- €. / VMČ č. 1, spracuje požiadavku do 
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investičnej karty „ Príloha č.6, Rámcové zdôvodnenie akcie/projektu, a 
následne zašle na referát riadenia projektov.  

• Investičná akcia „ Vybudovanie chodníka Priemyselná “ je zapísaná v 
Rámcovom zdôvodnení akcie/projektu a zaslaná na  referát riadenia projektov. 

• Investičná akcia „ Obnova MK Staromlynská “ je zapísaná v Rámcovom 
zdôvodnení akcie/projektu a zaslaná na  referát riadenia projektov. 

VMČ berie na vedomie 
 
 

4) OD – odpoveď na  informáciu k uskutočniteľnosti vybudovania križovatky na KDI, 
ktorá je vyvolanou investíciou pri plánovanej rekonštrukcii MŠ pod Katrušou“  
Odpoveď: Projektová dokumentácia pod názvom „Rekonštrukcia a rozšírenie kapacít 
MŠ Horné Krškany“ vrátane SO - 08 spevnené plochy, rekonštrukcia miestnej verejnej 
komunikácie a chodníka (netýka sa križovatky s I/64 Novozámocká), ktorá je 
súvisiacou investíciou, bude posúdená ODI.  
VMČ berie na vedomie 
 

5) MSP –Odpoveď na pripomienku na zabezpečenie odstránenia vraku vozidla na 
ulici Jakuba Haška za betonárkou.  
Odpoveď: Pri objasňovaní podnetu príslušníci mestskej polície zistili, že vozidlo 
Renault clio, striebornej farby s. ev.č. .............. sa nachádza na pozemku vedľa 
miestnej komunikácie, ktorý je v súkromnom vlastníctve. Majiteľom pozemku by mala 
byť spoločnosť INVEST - IN, ktorej patrí aj betonáreň v blízkosti uvedeného miesta. Po 
znovu spustení služieb Úradu geodézie, kartografie a katastra SR, ktorého služby sú 
momentálne nedostupné, bude táto skutočnosť overená, majiteľ pozemku bude listom 
o situácii oboznámený a vyzvaný na zjednanie nápravy. Nakoľko sa vozidlo nachádza 
na pozemku v súkromnom vlastníctve, nie je možné zo strany mestskej polície majiteľa 
vozidla riešiť v zmysle príslušného VZN mesta Nitry. 

      VMČ berie na vedomie 
 

6) SMS – odpoveď na pripomienky: Oprava výtlku za mostom smerom ku 
kompostárni. Na vozovke vznikol veľký nebezpečný výtlk.  
Odpoveď: Stredisko mestských služieb žiadosť VMČ č. 1 - Dolné a Horné Krškany o 
opravu výtlku za mostom smerom ku kompostárni berie na vedomie, posúdi či sa 
nejedná o investičnú akciu -súvislá oprava a po posúdení závažnosti zahrnie podnet 
do zoznamu „Lokálne opravy miestnych ciest /MC/ a chodníkov“. Odstraňovanie 
nahlásených a zistených závad prebieha podľa dôležitosti, až do vyčerpania 
finančného krytia.  
VMČ berie na vedomie 
 

7) Kancelária primátora: Odpoveď ohľadne posunu v riešení problematiky čiernych 
skládok a nelegálne odstavených vozidiel na pozemkoch vo vlastníctve NDS, 
a.s., konkrétne na Priemyslenej  ulici. Mesto navrhlo uzatvorenie zmluvy medzi 
Mestom Nitra a Národnou diaľničnou spoločnosťou, a.s., ktorá by umožnila mestu 
realizovať odstraňovanie čiernych skládok a vrakov na predmetných pozemkoch a tieto 
pozemky by slúžili ako záchytné parkoviská. NDS, a.s. s návrhom súhlasilo a ďalším 
krokom bude osobné stretnutie oboch zainteresovaných strán. 
 

 

K bodu 3) požiadavky a pripomienky členov VMČ a rôzne 
 

Pán predseda privítal členov pozvaných klubov pôsobiacich v mestskej časti Horné 
a Dolné Krškany. Predstavil im podujatia, ktoré nás v tomto roku čakajú, predostrel záujem 
spojiť sily a spoločne participovať na podujatiach a aktivitách v roku 2025: 

 

• 22.02 Detský karneval  

• 22.03 – 11. ročník Krškanský Deň Zeme – Jarná Brigáda  

• 30.04 – Majáles  

• 11.05 – Deň Matiek  
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• 24.05 – sv. Urban s vinohradníkmi  

• v termíne  okolo 15.06, pri príležitosti Dňa otcov, by sa konala prehliadka speváckych 
súborov  (ľudový spev)  

• 21.06 – Jánske vína 

• 13.09. Krškanský kros / Rezervované pre deti /Krškanský kotlík . Predseda ŠK Nitra  
sa vyjadril, že je snaha sa prispôsobiť a v prípade potreby preložiť domáci zápas  

• Mesiac úcty k starším 

• Svetielka Vianoc 

• 27.12 - Jánske vína 
 
Zámerom predsedu je dlhodobý prenájom KD pre potreby viacerých OZ a VMČ. 
 
 
Slovo si zobral JUDr. Stanislav Bečica, prezident ŠK Nitra Dolné Krškany, ktorý informoval 
o aktivitách športového klubu.  Pripravujú podujatie memoriál p. Bečicu, Deň detí a spolu 
s oblastným  zväzom futbalu spoločné turnaje. Cieľom ŠK Nitra Dolné Krškany je robiť 
podporné aktivity aby motivovali deti k športu. Na stretnutí bol prednesená potreba opravy 
strechy na šatniach smerom k Mestu Nitra. VMČ odporúča podať žiadosť na Službyt  
Ďalším zúčastneným na stretnutí bol predseda JDS MO Dolné Krškany p. Divinec, celý klub 
dôchodcov je naklonený k spolupráci a žiadne  požiadavky neboli z ich strany oznámené. Pán 
Divinec zároveň pozval pána primátora a pána predsedu VMČ na výročnú schôdzku, ktorá sa 
bude konať 15.marca  o16h. 
Na stretnutí mal zastúpenie aj Zväz drobnochovateľov p. predseda Štefan Račko. Tiež krátko 
zhrnul ich činnosť a zároveň vyjadril záujem o využívanie priestorov KD aj na organizovanie 
výstavy alebo burzy drobných zvierat vo veľkej sále KD. VMČ je naklonené k využívaniu 
priestorov KD pre potreby zväzu.  
Posledným zastúpeným združením na VMČ bola Jednota dôchodcov MO Horné Krškany, 
reprezentovaná pánom Tvrdoňom, ktorý je zároveň aj člen VMČ. Ide o aktívnu organizáciu, 
ktorá využíva vlastné priestory a pomocou Službyt-u ich udržujú. Členovia JDS sa zúčastňujú 
aj na aktivitách konaných v MČ, organizujú kultúrne podujatia, zájazdy. Podujatia sa snažia 
o zosúladiť s akciami konanými v MČ.  
 
Pán primátor na záver poďakoval p. Gutovi sa jeho proaktívny prístup a snahu riešiť problémy 
obyvateľov mestskej časti Horné a Dolné Krškany. Zároveň poprial jemu aj celému VMČ 
množstvo vydarených aktivít, investícii a projektov.  
 

Pokyny pre organizačný odbor – požiadavky 
 
Na rokovaní Výboru mestskej časti č. 1 predniesli zúčastnení rôzne pripomienky, ktoré budú 
posunuté na odbory Mestského úradu. 

 
OŽP 
VMČ žiada zabezpečiť: 
  

- rekultiváciu a úpravu /vyčistenie a údržbu/ pozemku pri chodníku Novozámocká od 
č.d.102 po č.d.110. Pozemok po oprave chodníka   doplniť o výsadbu  na údržbu 
nenáročných rastlín 

- vyčistenie chodníka na Novozámockej od kruhového objazdu Bonul po Transmotel 
ABC. Chodník je zarastený od buriny a nie je viditeľný.  

- preverenie znečistenia v areáli na Dvorčianskej ul. za domom č. 74, prípadne pristúpiť 
k sankciám voči znečisťovateľovi vyzvanie pôvodcu znečistenia aby okamžite zjednal 
nápravu a zabezpečil vyčistenie širokého okolia od náletových odpadkov! 

- zasadenie primerane veľkého stromu pred budovu Kultúrneho domu vo dvore, strom 
bude v budúcnosti slúžiť ako vianočný. 
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Povodie Váhu, š.p. 
VMČ žiada zabezpečiť: 
- vyčistenie rieky v mestskej časti Dolné Krškany po mlyn.    
 
ZSVS, a.s. 
VMČ žiada zabezpečiť: 

- vyčistenie kanalizačného potrubia na ulici Na Priehon v úseku za železničným 
koridorom smer Sikárska, Dvorčianská (obyvatelia si sťažujú na zápach)  

- vyčistenie kanalizačných vpustí  v celej MČ Horné a Dolné Krškany 
 

Slovenská správa ciest 
VMČ žiada zabezpečiť: 

- opravu poškodenej štátnej cesty  I/64 – v celej trase od Novozámocká 3 po č.d. 179, 
ale hlavne v okolí spoločnosti Dynamik (Novozámocká 71-69  v smere do mesta) 

- zabezpečiť vybudovanie novej kanálovej vpuste pri autobusovej zastávke pri Dečko. 
 
Odbor dopravy 
VMČ žiada zabezpečiť: 

- vypracovanie návrhu na odklonenie dopravy pri ČOV na účelovú komunikáciu, s cieľom 
na odklonenie zásobovania komunikácie a presmerovanie dopravy  
 

Mestská polícia 
VMČ žiada zabezpečiť: 

- monitorovanie dopravy na Roľníckej ulici a  vyhodnotenie záznamov pre objektívnu 
zodpovednosť voči nákladným fekálnym vozidlám,  ktoré si po Roľníckej ulici  skracujú 
cestu. Prípadne doplnenie  ďalšej kamery na monitorovanie prejazdov.  

- umiestnenie fotopascí alebo podobného zariadenia na cestu Orechov dvor – Jakuba 
Haška- Na hlinách 

 
Stredisko mestských služieb 

- vyčistenie kanalizačných vpustí v správe SMS v celej MČ Horné a Dolné Krškany 
- zabezpečiť vyčistenie chodníkov od buriny v celej MČ (Lieskova, Novozámcká, atď.) 

a presahujúcej zeminy hlavne medzi Matador a Idea  
- zabezpečiť vyčistenie okolia bývalej jedálne Elitex 
- zabezpečiť vyčistenie priľahlého zeleného pásu k MC na Roľníckej ulici, verejný 

priestor okolie bývalej Pošty a Potravín  
 
 
K bodu 4) Záver   
 

V závere zasadnutia VMČ predseda poďakoval prítomným za aktívnu účasť na 
zasadnutí, poprial všetkým veľa úspechov a pozval ich na najbližšie podujatie Krškanský 
fašiangový karneval, ktorý sa uskutoční 22.02.2025 v Kultúrnom dome Dolné Krškany a 
zasadnutie VMČ ukončil.  
 
 
V Nitre dňa  05.02.2025                                                                  
                                          v.r. 
                                                                                                          Ing. Miroslav Gut  
          predseda VMČ č. 1 
                                                                            
Zapísala:    
               v.r. 
Mgr. Andrea Oravcová  
sekretárka VMČ č. 1 


